
Kom til 
 

DEBATAFTEN I LAVIA 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

med 
 

Klaus Bondam 
politiker, teaterchef, skuespiller 

 

8. april kl. 19.00 
 

Grøndal Centret, Teatercafeen, Hvidkildevej 64, 2400 NV 
 
 
 
 
 
 
Tilmelding: 
Grethe Laksø, tlf. 3641 3843 / 2620 3843 el. e-mail Grethe@cool.dk 
 

Tilmelding er vejledende af hensyn til bestilling af kaffe/te/kage.  Øl og vand kan købes. 

ER HANDIKAPIDRÆTSFORENINGER  
I KØBENHAVN EN DØD SILD ? 
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LAVIA—NYT 
Medlemsblad for Lavia, København.  
Idrætsforening for handicappede. 

NR. 1 — FEBRUAR 2003 
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Lavia København -  
Et godt tema? 
Grethe Laksø, medlem af FU 

E fter et turbulent efterår for vo-
res forening, blev der på den 3. eks-
traordinære generalforsamling ned-
sat et midlertidigt forretningudvalg, 
der skal holde foreningen kørende 
indtil den ordinære generalforsam-
ling.  
 

(Se foreløbig indkaldelse andet 
steds i bladet - red.) 
 

Der blev fra det nye ud-
valg afgivet et løfte om, 
at vi ville afholde 1-2 de-
batmøder om foreningen. 
Spørgsmålene er mange, 
her er blot nogle af dem: 
 

-     Hvad vil vi med 
idrætsforeningen 
LAVIA København? 

-     Hvorfor er vi her? 
-     Har vi som medlemmer 

fællesskabsfølelse overfor 
LAVIA? 

-     Er vi en spændende for-
ening at komme til? 

-     Hvordan fornyer vi os? 
 

Alle spørgsmål er relevante i en de-
bat om foreningen, og vi må have 
den debat! 

 

Jeg mener, at det er vigtigt for en 
foreningsledelse at vide, hvilke 
holdninger medlemmerne har -  
hvis de da har nogen. 
 

Er det sådan, at det for medlem-
merne kun vigtigt at kunne dyrke 
deres idræt, og selve organisationen 
bag den er af mindre betydning? 
 

For mig at se har virke-
ligheden nemlig set sådan 
ud i mange år, men hvis 
vi skal gøre os håb om at 
udvikle LAVIA i forhold 
til omverdenen og fremti-
dens medlemmer, så må 
vi finde fællesskabsfølel-
sen. Lad os bruge vores 
medlemsblad og vores 
hjemmeside til at bidrage 

med meninger om alt, der vedrører 
foreningens ve og vel.  
 

Det tror jeg kan bringe nyt liv i La-
via.  
 

Det er for mig også vigtigt, at vi 
husker at bakke op om hinandens 
åbne aktiviteter f.eks. Sit Cup, for 
så bliver det sjovt at arrangere 
stævner eller andre 
fælles aktiviteter. Fortsættes  
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De personer, der påtager sig små 
eller store lederroller, må kunne 
kommunikere, og ”menige” med-
lemmer må engagere sig nok til at 
have holdninger og til at sende dem 
videre i systemet, så de ansvarlige 
led kan forholde sig til dem og 
bygge videre herpå. 
 

Der er ingen mennesker, der mag-
ter at drive en forening kun for de-
res egen skyld.  
 

Jeg kan sagtens have et ønske om 
arbejde for et overordnet mål - for 
handicapidrætten og gør det også, 
men det koster, hvis der ikke kom-
mer noget den anden vej. Så er jeg 
bare et serviceorgan. 
 

Min drøm er en forening med en 
daglig ledelse i godt tæt samarbejde 
med idrætterne.  
 

Ikke 12 ”foreninger” i foreningen. 
 

Kun tiden vil vise, om min drøm 
skal forblive drøm, eller der er ba-
sis for en fornyelse af vores gamle 
forening. 
 

I øvrigt er det min holdning, at vi 
skal være mere opmærksomme på 
hvordan og hvor meget, vi benytter 
ansøgte lokaler. Hvis en aktivitet 
ikke længere er aktuel i Lavia, skal 
vi hellere spare på de kræfter, vi 
bruger for at holde den i gang og 
tage den af programmet. Man kan 
jo altid tage en ting op igen, men vi 
kan ikke tillade os at lægge beslag 

på haller/lokaler, vi rent faktisk ik-
ke bruger. 
 

Hvilke holdninger har I som med-
lemmer til det? 
 

Så mød op i Grøndals Centret og 
gør vores debataften en spæn-
dende. 
 
Vi er glade for og stolte over, at 
Klaus Bondam har sagt ja til at 
deltage, så lad os få en god debat 
og give ham et godt indtryk af 
handicapidrætten. 
 
Vi har sat sejlene - 
I skal levere vinden. 

 

Clic
k t

o buy N
OW!

PDF-XChange

w
w

w.tracker-software

.c
omClic

k t
o buy N

OW!
PDF-XChange

w
w

w.tracker-software
.c

om

http://www.tracker-software.com/buy-now
http://www.tracker-software.com/buy-now


 
 
 
I henhold til foreningens love § 8 indkaldes hermed til 
 

 
I Grøndal Centret, Mødelokale 2, 1. sal 
 

Tirsdag den 29. april, efter den ordinære generalforsamling 
 
 
Foreløbig dagsorden: 
 

1.   Valg af dirigent og referent 
2.   Indkomne forslag: Det midlertidige FU’s forslag til nye vedtægter 

til endelig vedtagelse 
3.   Valg i henhold til nye vedtægter: 

A:  Valg af formand for 1 år 
B:  Valg af næstformand for 2 år 
C:  Valg af kasserer for 2 år 
D:  Valg af bestyrelsesmedlem for 1 år 
E:   Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år 
F:   Valg af suppleant for 2 år 

4.   Eventuelt 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Grethe 

EKSTRAORDINÆR  
GENERALFORSAMLING 
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I henhold til foreningens love indkaldes hermed til  
 

 
Tirsdag den 29. april 2002, kl. 19.00  

 
 

I Grøndals Centret  
Hvidkildevej 64, 2400 NV 

Mødelokale 2, 1. sal.  
 
 
FORELØBIG DAGSORDEN 
 

1.                     Valg af dirigent, og referent 
2.                     Valg af stemmeudvalg 
3.                     Beretning 
4.                     Foreningens Regnskab  
5.                     Budget for kommende år 
6.                     Indkomne forslag: 

a: Vedtægtsændringer: 
    Den midlertidige bestyrelses forslag til fremtidige   
    vedtægter. 
    Til debat og vedtagelse. 

7.                     Eventuelt 
 
Med venlig hilsen 
 
Grethe Laksø 

Ordinær 
generalforsamling 
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V i var 11 personer fra bow-
lingafdelingen, der skulle til Mal-
mø Open, men der kom 2 afbud p.
g.a. sydom. 
 

Vi startede fra København fredag 
kl.16 fra Grøndal Centret, hvor vi 
skulle have pakket biler. Hamid  
har en stor bil, hvor vi kunne have 
2 bowlingramper, bagage og køre-
stole. Vi fandt hotellet efter lidt sø-
gen. Efter vi havet bugtet os ind på 
hotellet, gik vi ud og spiste aftens-
mad på en cafe ret tæt på hotellet. 
Det var meget billig og god mad. 
 

Jannie var med som Lenes hjælpe-
leder og vejviser, hvilket hun var 
rigtig god til.  
 

Lørdag skulle Lene Rasmussen og 
undertegnede først bowle kl.15, så 
vi gik på strøg-
tur ved hotellet 
lørdag formid-
dag. Der blev 
købt sko og 
handsker til bil-
lige penge. Vi  
kørte ud og spi-
se frokost  på en 
tyrkisk restau-

rant, hvor vi har spist de sidste to 
år. Restauranten har noget  rigtig 
god mad til billige penge, og det er 
store portioner, de serverer. 
 

Bowling blev afviklet over 2 dage i 
2 forskellige bowlinghaller. Der var 
204 spiller tilmeldt.  
 

Lørdag afvikledes klasser for ram-
pe, A og B klasser.  
 

Selvom der i tilmeldingen stod, at 
vi skulle spille 6 serier, så fik vi 
kun lov til at spille 4.  
 

Undertegnede vandt ramperækken 
for damer med 609 kegler i alt, nr.2 
blev en svensker med 582 kegler, 
og Lene Rasmussen blev nr. 3 med 
560 kegler. 
 

Søndagen skulle vi i en bowlinghal, 
som ikke var handicapvenlig. Vi 
var spændt på at se, hvad det var 
for en hal. Der var 4 trin, man skul-
le over med kørestole. 
 

Hamid og Jesper spiller også i D 
rækken uden licens. De blev place-
ret midt i klassen med hver 367 
kegler. Der er rigtig flot gået af 
dem begge to. De 
er begge to ret 

Til Malmø Open  
med bowling 
Lene Lund Sørensen 

Fortsættes  
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nye spillere.  
Grete og Jonna spiller i dame klas-
se D. Jonna vandt damerækken 
med 496 kegler i alt. Jonna er også 
ret ny spiller, som går meget op i 
spillet - flot gået Jonna!  
Grete havde omkring 350 kegler i 
alt.  
 

Jens og Lars er også D spillere i 
herrerækken. Jens fik 444 kegler og 
Lars fik 405 kegler i alt. Der var 
mere plads i hallen om søndagen 
end om lørdagen.  
 

Lørdag stod folk som sild i en tøn-
de, og de lukkede bare en masse 
ind til bowling, efter vi havde spil-

let. Vi skulle vente omkring 45 mi-
nutter på præmieoverrækkelse.   
 

Vi havde en rigtig god tur med 
masser af hygge og selvfølgelig 
med masser af bowling på  
programmet.  
 

Vi var hjemme igen ved Grøndal 
Centret omkring kl. 17 søndag. 
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Å rets første stævne er  traditio-
nen tro Malmø Open. Så vi pakke-
de bilerne og kørte over broen til 
det blå/gule land. 

Der var på forhånd lagt op til en 
hård weekend, da arrangørerne 
havde skaffet nogle rigtig gode 
hold til stævnet. tre af de bedste 

hold fra Bosnien, de to hold fra 
Sverige, et hold fra Norge og et af 
de bedste hold fra Tyskland.  
 

Vi lagde ud mod SPID fra Bosnien 
og Sandnes fra Norge i de to første 
kampe. I disse kampe var der ikke 
særligt meget af vores spil, der fun-
gerede, og vi tabte begge kampe 
stort. Intet lykkes og til sidst ønske-
de man bare, at det hele skulle være 
overstået, så vi kunne starte på en 
frisk med en ny kamp og en ny 
modstander. 

Og starte på en frisk gjorde vi i den 
sidste pulje kamp.  
Her skulle vi møde Glimten, og de 
var vist ikke forberedt på, at vi 
pludselig beslut-
tede os for at spil-

Til Malmø Open  
med volley 
Lykke Christensen, træner (den lille positive) 

Fortsættes  
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le flot volleyball. Vi lagde ud i et 
utroligt tempo og fulgte godt med i 
begge sæt. Vi havde endda førin-
gen et par gange i begge sæt.  

 

Kampen endte med en sejr til 
Glimten i 2 sæt med den mindst 
mulige margen, nemlig 25-23, 25-
23. 

I den første slutrundekamp skulle 
vi møde Berlin. De havde set vores 
spil i de 2 første kampe og stillede 
op til det første sæt med de dårlig-
ste spillere, de havde med til stæv-
net. Det skulle de aldrig have gjort.  
 
 

 

 

Malmø by night. 

Fortsættes  
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Vi startede som lyn og torden og 
vandt første sæt. Dette gjorde, at 
berlinerne blev hylet helt ud af den. 
Selv om de vandt kampen, spillede 
selv deres rigtig gode landsholds-
spillere langt fra deres vanlige stan-
dart.  
 

En kamp, som vi roligt kan tage en 
hel del af æren for. 
 

Søndag skulle vi spille to kampe. 
En mod Glimten og en mod Mal-
mø.  
 

Den første kamp var mod Glimten, 
hvor vi vandt det første sæt på rig-
tig godt spil og en utrolig iver til at 
vinde. I andet sæt var vi som for-

vandlede og spillede ligesom de 2 
første kampe om lørdagen, nemlig 
ide- og fantasiløst.  
Selvom vi kom godt igen i tredje 
sæt, tabte vi kampen. 
 

I den sidste kamp mod Malmø var 
der helt udsolgt. Det var tydeligt, at 
vi havde givet meget af os selv hele 
weekenden og havde kæmpet hårdt. 
Vi tabte i to sæt. 
 

De seneste år har vi vundet en til to 
kampe ved Malmø Open. Vi vandt 
ingen kampe i år, men alligevel er 
jeg faktisk bedre tilfreds med spil-
let end de andre år. Jeg kunne spore 
fremgang i spillet og det tyder godt 
forårets andre stævner. Det er altid 
dejligt at starte året i medgang. 
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NAVNE OG ADRESSER  

 
HOVEDKASSERER 
 

LENE LUND-SØRENSEN  
DALBUGTEN 15  
2730 HERLEV 
TLF. 44 91 10 02  
E-MAIL  
lene.lund.soerensen@post.tele.dk 
 
MEDLEM AF FU: 
 

GRETHE LAKSØ 
RØDOVRE PARKVEJ 212 
2610 RØDOVRE 
TLF. OG FAX 36 41 38 43  
MOBIL 26 20 38 43  
E-MAIL grethe@cool.dk  
 
MEDLEM AF FU: 
 

LYKKE CHRISTENSEN  
HUSUMVEJ 125, 3. TH.  
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38 81 44 34  
MOBIL 26 70 06 38  
E-MAIL lyks@orangenet.dk 
 
MEDLEM AF FU: 
 

MARTIN RAABJERG 
GRÅBYNKEVEJ 28 
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38  60 70 71 
E-MAIL raabjerg@inet.uni2.dk 
  
 
 
 
 
 
 
 

 
Siddende Aerobic: 
Kjeld V. Andersen, tlf. 3648 1361 
 
Badminton: 
Jørgen Bolgers, tlf. 3670 6021 
 
Boccia: 
? 
 
Bordtennis: 
Erling B. Hansen, tlf. 4491 3077 
 
Bowling: 
Jannie Wendelborg, tlf. 3630 2392 
 
Bueskydning: 
Hans Hansson, tlf. 4399 3213 
 
Fodbold: 
Frank Johannessen, tlf. 4492 4413 
E-mail: fjohanness@bksv.com 
 
Multi-idræt: 
Grethe Laksø, tlf. 3641 3843; 
E-mail: grethe@cool.dk  
 
Skydning: 
? 
 
Snooker: 
Flemming Valsgaard, tlf. 4373 9752 
 
Svømning: 
Lene Baymler, tlf. 3886 8763; 
E-mail: baymler@post11.tele.dk 
 
Siddende volleyball: 
Søren Sørensen, tlf. 3617 9667 
E-mail: Lindebugten@teliamail.dk  

FORRETNINGSUDVALGET : AFDELINGERNE : 
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Kære læser. 
 

Så kom der endnu et 
nummer af Lavia Nyt 
til trods for, at der 
indtil det sidste har 
været usikkerhed om, 
der overhovedet var 
stof nok til dette num-
mer. 
 

Jeg har personligt un-
dret mig over, at der 
ikke er kommet kom-
mentarer til den ud-
vikling, som Lavia er 
inde i. 
 

Der er ingen tvivl om, 
at vi alle bliver nødt 
til at gøre os overve-
jelser over, hvordan 
vi kan komme til at 
dyrke vores idræt i 
fremtiden. For det er 
jo det, vi alle gerne 
vil. 
 

Det, at vi er organise-
ret i en klub, som vi 
kender det i dag, er jo 
noget vi har arvet. 
 

Lavia er et barn af in-
dustrisamfundet, som 
var organiseret efter 
faste skemaer. Man 
stemplede ind og 
stemplede ud på faste 
tidspunkter dag efter 
dag, uge efter uge og 

Lavia - Nyt 
 
udgives af  
Lavia, København. 
Idrætsforening for handi-
kappede. 
 
Redaktion 
 
Søren Sørensen (ansv.) 
Lindebugten 70 
2500 Valby 
Tlf. 36 17 96 67 
Mobil: 26 85 43 09 
E-mail:  
lindebugten@teliamail.dk 
 
Forside 
 
Lavia hænger til tørre.  
Foto: Søren 
 
Annonceekspedition: 
 
Søballevej 2 D, Veng 
8660 Skanderborg 
Tlf. 86 95 05 92 
 
Tryk: 
Hørning Trykcenter 
 
Stof til Lavia - Nyt 
 
Næste nummer udkommer 
medio april. 
 
Deadline for indlevering af 
stof er 28.3.03  
 
Manuskripter bedes frem-
sendt via e-mail. Vedhæf-
tede filer i Word-format. 
Hvis det ikke er muligt, da 
helst på en diskette med 
vedlagt udskrift. 
 
Hvis du ikke råder over en 
PC, så ring til mig. 
 
Artikler i Lavia-Nyt dæk-
ker ikke nødvendigvis re-
daktionens eller Lavia Kø-
benhavns synspunkter. 
 
 

år efter år. Arbejde og 
fritid var to adskilte 
ting, som ikke havde 
noget med hinanden at 
gøre. 
 

Sådan er det ikke i dag. 
Skellet mellem arbejde 
og fritid er ikke skarpt, 
og kravene til vores ar-
bejde bliver stadig stør-
re. Familien vil vi jo 
heller ikke svigte. Der 
er så mange ting, vi 
skal have til at hænge 
sammen i vores liv, at 
det måske derfor kan 
være svært at få tid til 
fx frivilligt arbejde i en 
idrætsklub. 
 

Det må vi diskutere og 
forholde os til, så brug 
lidt tid og kom til 
 

 debataften d. 8. april 
kl. 19  

 

og lad os få en god de-
bat om Lavias fremtid.  
 
 
Søren  
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Referat af ekstraordinær 
generalforsamling i  
LAVIA KØBENHAVN 
 
Torsdag d.  9. januar kl. 19.00 i 
Grøndalcentret mødelokale 2. 1. 
sal: 
 
1. Valg af dirigent og referent 
Niels Christiansen valgt som diri-
gent og Ole Ansbjerg valgt som re-
ferent. 
 
2. Valg af min. 3 medlemmer til 
midlertidigt forretningsudvalg. 
Efter en kortere debat blev følgen-
de 4 valgt til at føre LAVIA frem 
til næste ordinære generalforsam-
ling i indeværende kvartal: 
 

Grethe Laksø 
Lene Lund-Sørensen 
Lykke Christensen 
Martin Raabjerg 
 

Opbakninger blandt de 66. frem-
mødte var 100%. 
 

Det midlertidige forretningsudvalg 
har samme rettigheder som et nor-
malt fungerende forretningsudvalg. 
Udvalget konstituerer sig selv med 
”formand” og postmodtager i for-
hold til interne som eksterne for-
hold. 
 
3. evt. 
Søren Sørensen fra volleyball fore-
slog at der blev indkaldt til nogle 

debatmøder vedr. hvad man vil 
med idrætsforeningens LAVIA Kø-
benhavn? Hvorfor er vi her?  O.s.v.  
Det nye midlertidige forretningsud-
valg tager dette op på deres første 
møde. 
 
Afdelingerne kan starte op umid-
delbart efter dette møde. 
 
Grethe L. ligger inde med brochu-
rer vedr. handicapvenlig rejser. 
 
 

Referent 
Ole Ansbjerg, DHIF 

Dirigent 
Niels Christiansen, DHIF     
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Lån kameraet og tag nogle billeder fra en træningsaften 
eller en turnering. 
 
Har du et indlæg eller en god ide, så kontakt redaktøren 

 
Søren Sørensen 

 
ring   

36 17 96 67  
 

send en mail 
lindebugten@teliamail.dk  

 
send et brev 

Lindebugten 70 
2500 Valby    

 
Eller kontakt mig tirsdag ml. 18 og 20  
i Grøndalscentret, Hal K . 
 
 
 
Det er bare om at komme i gang ! 
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